

جمعية أصدقاء المريض الخيرية القدس

الشروق ومشروع بيتنا Sunrise Group & Baytna Project



مجموعة الشروق



المجموعة الأولى في فلسطين لتقديم الدعم النفسي والإجتماعي للنساء، الأطفال والرجال الذين يتعايشون مع السرطان. تأسست عام 2000 تحت رعاية جمعية أصدقاء المريض الخيرية - القدس. استمرت المجموعه في الاتساع وضم أعضاء من محافظة القدس والضفة الغربية وغزة. يجتمع اعضاء المجموعة ضمن مجموعة الدعم على الأقل مرتان في الشهر. الأعضاء ناشطون جداً في تثقيف المجتمع حول أهمية الكشف المبكر واولئك الذين يحتاجون إلى الدعم النفسي والإجتماعي. تعمل الجمعية على تنسيق وتسهيل أنشطة مجموعة الشروق في جميع أنحاء البلاد والعمل على ضمان حصول المرضى والناجين على الدعم النفسي والاجتماعي اللازم.

و يشاركون في مراجعة الكتيبات والنشرات التثقيفية التي تصدرها الجمعية، ويقوموا بدور إيجابي وفعال في التنسيق لعدة فعاليات لجمع التبرعات وإقامة حدث التوعية السنوي حول السرطان، إضافة إلى الحديث عن تجاربهم وكيفية التعايش مع السرطان من خلال الندوات، المحاضرات المؤتمرات وعبر الاذاعة وغيرها.

The Sunrise Group

The 1st group in Palestine providing psychosocial and moral support for men, women and children living with cancer. The Group was established in 2000 under the auspices of Patient's Friends Society- Jerusalem (PFS). The Group continues to grow and attract members from Jerusalem, the West Bank and Gaza.



Members meet for group support at least twice a month and participate in various activities. They are very active in educating the community about the importance of early detection and assisting newly diagnosed patients and those needing psychosocial support. PFS coordinates and facilitates the Sunrise Group activities all over the country working to ensure patients and survivors get the psychosocial support they want and need. Sunrise members contribute to, and review educational brochures and pamphlets produced by PFS. They take part in fundraising activities throughout the year as part of their **self-support program**. One such event is our annual cancer awareness event. Also they talk about their experiences and coping with cancer through seminars, lectures, conferences, radio, etc.

Objectives

Change the societal attitude about cancer and increase community awareness about cancer

Empower and build capacity of Sunrise members to become advocates and offer support for newly diagnosed women and their families

Provide a nurturing, comfortable environment for cancer patients and survivors and their families

Empower patients, survivors and their families through education and awareness rising

Facilitate and participate in meetings with physicians and specialists to improve the standard of patients' services



Services

PFS makes available mastectomy bras, prostheses, and wigs

We provide education, massage & bandages for lymphedema patients

Provide psychosocial support for cancer patients and their families via telephone, homevisits, etc

Baytna

Opened in 2016, in Hebron, this is the first specialized palliative day care center in Palestine providing a safe and comfortable environment for the care of patients with chronic diseases. We embrace the concept of privacy, while providing psychosocial support and encouraging patients them to express themselves . Our staff are available to provide information, guidance and advice in addition to holding specialist clinics, lectures and other activities. We can be reached at +970 594433109 or via email, baytna@pfsjerusalem.org



الأهداف

تغيير موقف المجتمع وزيادة الوعي المجتمعي حول مرض السرطان.

تمكين وتحفيز الأعضاء ليصبحوا مصدراً للدعم النفسي والاجتماعي للذين يتم تشخيص إصابتهم حديثاً بالمرض وعائلاتهم.

توفير الرعاية والجو النفسي المريح لمرضى السرطان وعائلاتهم .

تمكين المرضى والناجين وعائلاتهم من خلال التثقيف وزيادة الوعي

التنسيق والمشاركة في عقد إجتماعات مع الأطباء والمختصين لمناقشة سبل تحسين مستوى خدمات علاج المرضى من الناحية الطبية والنفسية.

خدماتنا

توفر الجمعية مستلزمات خاصة مثل الحملات الخاصة بالثدي، الثدي الاصطناعي والشعر المستعار.

توفر التثقيف، المساج وتضميد تورم الذراع للمرضى.

تقديم الدعم النفسي لمرضى السرطان وعائلاتهم عبر الهاتف، والزيارات المنزلية وغيرها.

Support for PFS

Your donation will fund our support group meetings, various therapies, lectures and assist needy women with accessories such as wigs and prostheses and lymphedema treatments. Please consider a donation to [PayPal donate@pfsjerusalem.org](https://www.paypal.com/donate/?url=https://www.pfsjerusalem.org) or via our website www.pfsjerusalem.org

بنك فلسطين ، فلسطين الخليل / الفرع #477

Bank of Palestine, Hebron Palestine / Branch # 447

Acc # 3321000

IBAN Number : PS35PAL50 0000 0130 0000 3321 0447 Swiftcode:PALSPS22

لمزيد من المعلومات يمكنك الاتصال على الهواتف أو زيارة المواقع الآتية

جمعية أصدقاء المريض الخيرية - القدس



www.pfsjerusalem.org info@pfsjerusalem.org

[Patients Friends Society - Jerusalem](https://www.facebook.com/Patients-Friends-Society-Jerusalem) [@PFSJerusalem](https://www.instagram.com/PFSJerusalem) 02 6264674

مركز بيتنا لتقديم الرعاية التلطيفية لمرضى الأمراض المزمنة، الخليل

0594433109 baytna hebron

مركز بيتنا

افتتح في عام 2016، في مدينة الخليل، وهو أول مركز نهارى متخصص بالرعاية التلطيفية في فلسطين يوفر بيئة آمنة ومريحة لرعاية المرضى الذين يعانون من الأمراض المزمنة. نحن تبنينا مفهوم الخصوصية، حيث نوفر الدعم النفسي والاجتماعي ونعمل على تشجيع المرضى للتعبير عن أنفسهم كما وان موظفينا حاضرين لتقديم المعلومات والتوجيه والمشورة بالإضافة إلى العيادات المتخصصة والمحاضرات وغيرها من الأنشطة. ويمكن الوصول إلينا +970 594433109 أو baytna@pfsjerusalem.org



دعمكم

تبرعاتكم سوف تدعم لقاءات مجموعة الدعم، العلاجات المختلفة، المحاضرات ومساعدة النساء المحتاجات بالمستلزمات كالشعر المستعار، الثدي الاصطناعي وعلاج تورم الذراع (الليمفودوما).